



Valley of

Text: Manuela Enggist
Photos: Claudia Link



the sun

Das mediterrane Klima – viel Sonne, wenig Regen – sorgt im Walliser Rhonetal und im ganzen Kanton für ideale Weinbaubedingungen. Laut Wissenschaftlern wurden hier bereits zwischen 800 und 600 v. Chr. Reben kultiviert. Heute stammt ein Drittel aller Schweizer Weine aus dem Wallis. Kein Wunder, sagen viele Einheimische, das Beste, was man im Wallis machen könne, sei Wein. Die vier Walliser Winzer, deren edle Tropfen momentan in unserer Business und First Class serviert werden, verraten die Geheimtipps der Region. •

With its Mediterranean climate – lots of sun and little rain – the Rhone Valley in canton Valais, indeed the whole canton, offers ideal wine-growing conditions. According to historians, vines were cultivated here as early as 800–600 BCE. Around a third of all Swiss wines today come from the Valais. So it's hardly surprising what the locals say: "The best thing you can do around here is make wine!" We've been talking to the four Valais wine-growers whose elegant products are currently being served in our First and Business Class cabins. •





Provins

**First Class white wine: Eclat 2015, Valais Mundi
provins.ch (restaurant closed from mid to end of January)**

Um die Weinproduktion effizienter zu gestalten, gründeten Walliser Winzer 1930 die Genossenschaftskellerei Provins, die heute um die 3200 Genossenschafter zählt. Provins produziert fast 20 Prozent aller Walliser Weine, bewirtschaftet 800 Hektar Rebberge und ist die meistausgezeichnete Kellerei der Schweiz. Der Tipp von CEO Raphael Garcia: ein Spaziergang entlang der Suone von Clavau mit kulinarischer Pause im Castel d'Uvrier.

It was to bring more efficiency to their production that the winegrowers of the Valais founded their Provins cooperative winery. Now numbering some 3,200 members, the cooperative today produces almost 20 per cent of all Valais wines, manages some 800 hectares of vineyards and has earned more awards than any other Swiss winery. The local tip from CEO Raphael Garcia: "Take a walk along the Bisse de Clavau, with a culinary break at the Castel d'Uvrier."



The Jean-René Germanier estate

**Business Class white wine:
Assemblage Blanc du Ciel 2016**
jrgermanier.ch, lavachequivole.ch

Eigentlich wollte Gille Besse bei seinem Onkel Jean-René Germanier als junger Mann nur ein wenig Geld verdienen, während er an seiner Musikkarriere als Saxofonist feilte. Doch sein Onkel überzeugte ihn davon, im Betrieb einzusteigen. Der Rest ist Geschichte. Heute sind die Önologen die dritte und vierte Generation des 1896 gegründeten Familienbetriebs. Sie rühmen das Restaurant **La Vache qui Vole in Martigny.**

When young Gille Besse went to work for his uncle Jean-René Germanier, he just intended to earn a little money while he worked on his saxophonist career. But uncle Jean-René persuaded him to join the business. And the rest, as they say, is history. Today's Germanier oenologists are the third and fourth generations of this family firm, which was founded in 1896. Their local recommendation: "La Vache qui Vole in Martigny."





Albert Mathier & Sons

First Class red wine:

Domaine de Ravoire Rouge 2014
mathier.ch, domainederavoire.ch,
albrun.ch

Im Weindorf Salgesch, wo auf 1300 Einwohner 50 Weinbaubetriebe kommen, hat sich Amédée Mathiers Grossvater vor 80 Jahren den ersten Rebberg gekauft. Heute bewirtschaftet die Familie neben ihren eigenen Reben auch einen der ältesten Rebberge im Wallis: die Domaine de Ravoire. Diese gehört zur einen Hälfte den Mathiers und zur anderen Hälfte 150 Investoren. Mathier verrät: «Ein Besuch im Restaurant Albrun im Binntal lohnt.»

It was in the wine village of Salgesch, which numbers no fewer than 50 winegrowing businesses among its 1,300 inhabitants, that Amédée Mathier's grandfather bought his first vineyard 80 years ago. Today, alongside their own vines, the family also cultivate one of the canton's oldest vineyards, the Domaine de Ravoire, which is half owned by them and half by 150 investors. Amédée's tip? "The Restaurant Albrun in the Binn Valley."



Cave St-Mathieu

**Business Class red wine:
Assemblage Rouge 2016,
Terra Zina
mathieu-vins.ch**

Als jüngstes von sechs Kindern übernahm Jean-Louis Mathieu 1994 den Familienbetrieb. Was die Eltern als Nebenerwerb stemmten, baute er zu einem 15 Hektar grossen Unternehmen aus. Um seine Reben sorgt sich Mathieu fast so wie um seine beiden Kinder: «Ohne tägliche Hingabe würden sie rasch eingehen.» Das Resultat: viele Auszeichnungen an internationalen Wettbewerben. Seine Empfehlung: das Vallon de Réchy erkunden.

Jean-Louis Mathieu, the youngest of six children, took over the family business in 1994. What his parents had run as a sideline occupation has been expanded by Jean-Louis into a 15-hectare enterprise. He gives almost as much love and attention to his vineyard as he does to his two children. "Without my daily devotion," he declares, "the vines wouldn't last long." The result: numerous international awards. His insider tip: "Check out the Vallon de Réchy."

